
Domovi mladih v Koleziji
V povojnem obdobju smo v okviro

pospešenega razvoja gospodarstvs in ob-
love ožje domovine ter širic Jugoslavije
zavestuo usmerjalj mladino v tebnične
Solc.

Zaradi velikega števila tehniško
usmerjene miadine, smo zaradi velike
stanovanjske stiske in skromnih sredstev
mladih zgradili šjirom Ljubljane več do-
mov za učence, dijake in študente.

Tako smo zgradili v Koleziji dokaj ve-
lik paviljonski dom za učence gradbene
srednje šole, ki je bila tedaj v poslopju
Tehniške srednje šole na Aškerčevi cesti.

V kasnejših obdobjih se je število vseh
zvrsti šol povečalo, temu primerno pa
tudi število šoiajoče se mladine, dijakov
jn študentov. Ker stanovanjska stiska ni
prenehala, smo morali začeti graditi za
mladino nove in nove domove.

Tako smo tudi v Koleziji na površini
starega pritličnega in dotrajanega večpa-
viljonskega zelo zračnega doma zgradili
dva t\pva domova za učence in dijake
tehniških šol. Medtem ko je bilo prej v
paviljonih 500 postelj, jih imamo sedaj v
dveh poslopjih 1000. Vsak objekt zase,
ki sta v pritličju povezana, je zgrajen v
obliki zaprte osmice z dvema svetlobni-
ma dvoriščema. Tako dlho zgradili tro-
nadstropne objekte, kjer imamo eno
tretjino vseh spalnic usmerjenih proti se-
veru.

gtaro parcelo smo razdelili v dve polo-
vici. Drugo polovico smo namenili za
študente. Obe polovici sta upravno, go-
spodarsko in fizično ločeni.

Stara polovica je vezana nk Gerbičevo
ulico s posebno dovozno cesto, nova po-
lovica pa na Cesto v Mestni log. Obe
polovici sta povezani le s pešpotjo ob
športnem klubu »Svoboda«.

Na drugi polovici smo že zgradili prvi

dom za 500 študentov, začeli smo pa
graditi še drugi dom za nadaljnih 500
študentov. Tako bo stanovalo tukaj sku-
paj 2.000 učencev, dijakov in študentov,
ali polovica vseh prebivalcev stare Kole-
zije.

Objekta za študente sta vsaj nekoliko
bolj sproščena, sta pa kljub temu zgraje-
na v obtiki zaprte osmice, imata po tri
nadstropja, kjer imamo eno tretjino vseh
spalnic usmerjenih proti severu ali celo
zaprta svetlobna dvorišča.

Vsi štirje novi objekti so v kapah in strehah
razigrano in dokaj sodobno obdelani. seveda
pa s tem še ni rečeno, da so to najboljše
rešitve. Tudi tlorisne rešitve, ki cikajo izrazito
na obdobje Marije Terezije, so le vse preveč
podobni starim kasarnam ali celo »samosta-
nom« zaprtega, nedogn^nega in nedorečene-
ga tipa. Kako smo zgradili tako zastarele tlori-
sne oblike na sicer popolnoma prosti in nepo-
zidani parceli, ne vem in ne razumem.

Le kdo in kje so bili in verjetno so ie tisti
naši strokovnjaki, planerji ali programerji,
projektanti, oblikovalci in pregledovalci, da
pogojujejo v današnji prosvetljeni in povsem
razigrani kulturni družbi takine samostanske
objektc.

Istočasno, ko so preko ceste v Murglah
enaki slrokovnjaki projektirali in zgradili naj-
bolj sodobne atrije, ki so vsi obrnjeni proti
jugu, imamo tukaj pravo nasprotje z nehuma-
no orientacijo spalnic in povsem zastarelim
tipom tlorisa vseh štirih objektov.

Zato javno vabim in prosim ostale strokov-
njake v Ljubljani, pa tudi soodgovorne druž-
bene organe občine, mesta in republike, da si
te izjemne in povsem nove mestne objekte
neposredno ogledajo in ocenijo. Osebno
trdim, da kljub gospodarski in prostorski stiski
ne smemo za nažo socialistično mladino gradi-
ti tako neodgovorno. Ali res ni v naši družbi
boljših projektantov, ali je vse skupaj te neka
zaprta dogovorjena kuhinja. Ali je za mladino
in Kolezijo res vse tako dobro?
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